
www.slunecnizare.skauting.cz 

http://skautzbiroh.rajce.idnes.cz/ 

www.facebook.com/certovkazbiroh/ 

 

  

 

  Strana 1/3 

Milí skautští rodiče! 
Nějakou dobu jsme neposílali souhrnnější informace o fungování oddílu a našich plánech a 

potřebách. Okolnosti nyní zapříčinily, že se na Vás obracím jménem vedení oddílu ve věcech velmi 
důležitých. Věnujte tedy prosím pozornost následujícím řádkům. 

 
Účast na oddílových schůzkách 

První věcí, které bych se rád věnoval je nízká účast na schůzkách oddílu. Připomínám, že tato setkání 
všech členů se konají 1x měsíčně, v pátek. Schůzka začíná v 16:30 a končí v 18:00. Střídáme se setkání 
v horní nebo dolní klubovně v areálu letního kina. Občas má schůzka mimořádný ráz či formu a o těchto 
změnách včas informujeme. 

Mrzí nás, že vedení chvátá v pátek dříve ze zaměstnání či školy a účast členů je pak malá a někteří ani 
nejsou omluveni. Zdá se, že není patrná důležitost těchto setkání. 

Věřte, že oddílové schůzky neslouží jen k setkání členů a jejich vzájemnému poznávání či utužení 
vazeb. Oddílovky jsou koncipované také jako zdroj informací a řešení vyvstalých nedostatků. Krom toho 
je také většinou chystána hra, kdy hráči soutěží v družinách, které se scházejí na týdenní bázi. Když tak 
někdo chybí, oslabí tím svůj tým, případně hra v připravené podobě nemůže být sehrána vůbec (když je 
členů některé z družin příliš málo). 

Prosím tedy o nápravu. Pokud je to alespoň trochu možné, ať každý člen na oddílovku vždy dorazí. 
Často se například stává, že jeden ze sourozenců nemůže a nedorazí tedy ani druhý. Na poslední oddílové 
schůzce bylo 6 členů zcela bez omluvy, nevěděli jsme, co s nimi je. Další omluveni byli a chyběli tak v 
družinách. Věřte, že se potřebujeme pravidelně vidět a komunikovat. A závěrem připomínám, že účast 
na oddílovkách je povinná a vyplývá z pravidel členství v oddíle. Moc děkuji za zlepšení stavu. 

 
Nováčci (zejména do družiny Sokolů) 

Druhá zmínka je bohužel také spíše ze smutnějšího soudku. V družině Sokolů (mající schůzky ve 
středu) od září 2023 poklesl počet členů téměř na polovinu. To je pro družinu již na hranici existence. 
V nejhorším scénáři bychom museli přikročit ke sloučení družin a stanovení všech schůzek chlapeckého 
oddílu jen na páteční odpoledne každý týden. 

Tomuto chceme z mnoha důvodů zamezit. Prosíme Vás ale o pomoc. 
Nejprve apeluji na ty rodiče, kteří u Sokolů mají syna. Podporujte ho prosím v pravidelné účasti na 

schůzkách, případně jej řádně omlouvejte předem. Moc prosím také ale o zpětnou vazbu, pokud se zdá, 
že něco nevyhovuje – nejlépe hned rádci, po schůzce, nebo zavolejte mně, nebo bratru Starostovi. Rádi 
Vás vyslechneme a pokusíme se napravit, pokud něco nefunguje. 

Druhá prosba je adresována všem, kteří čtou tyto řádky. Do družiny Sokolů přijímáme nové členy. 
Pokud víte o chlapci ve věku 7-13 let, kterého by mohla činnost zajímat, prosím oslovte ho naším jménem 
a podpořte ho, ať dorazí na kteroukoli středeční družinovou schůzku (v čase 16:30 – 18:00). Budeme 
vděčni za každého nového člena, který pomůže resuscitovat tuto nyní skomírající družinu. Moc 
děkujeme! 

 
Schůzka s rodiči 

Nyní již k veselejším tématům. Zvu Vás již nyní na setkání s rodiči, které se uskuteční na závěr 
dubnové oddílové akce, v sobotu 27.4.2024. Toto každoroční setkání trvající něco málo přes hodinu slouží 
k Vaší i naší informovanosti, dozvíte se detaily ohledně akcí a tábora a rozdáme také přihlášky na tábor. 
Těšíme se na Vás a prosíme, aby za každé dítě dorazil alespoň jeden zástupce. Detaily této schůzky budou 
včas komunikovány. Jen si prosím na nás vyhraďte v onom pozdním odpoledni čas. 

 

       14. března 2024 
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Květnová výprava 

V květnu jsme se rozhodli podniknout zcela mimořádný počin. Vypravíme se s celým oddílem do 
místa, kde vznikal český skauting – na hájovnu Orlovy, poblíž Humpolce. Na této hájovně sepisoval 
Antonín Benjamin Svojsík, zakladatel českého skautingu, první skautskou příručku. Nedaleko, 
v přilehlých lesích se v roce 1912 konal první tábor českých skautů. I tam se vydáme! A také na hrad 
Lipnici. 

Výprava to bude velkolepá. Hájovnu nyní spravují skauti a slouží jako základna pro akce podobné té 
naší. V pravidlech je, že by nás mělo být alespoň dvacet celkem. I proto říkám, že podobný výlet jen tak 
nepodnikneme a chceme, aby se zúčastnili všichni členové (pokud jim zdraví dovolí). Rezervujte dětem 
proto termín v čase 24.-26.5.2024. Bude to větší cesta, vyrážet budeme proto již v pátek v časných 
odpoledních hodinách (a prosím Vás tedy o zařízení odjezdu Vašeho syna na akci) vlakem. I zde 
spoléháme na Vaši podporu naší činnosti. My se na oplátku pokusíme udělat pestrý a zajímavý program, 
který si všichni užijeme (a vyšleme na ní také nejspíš nějaké signály k letnímu táboru a celotáborové hře). 

Detaily ohledně výpravy přineseme alespoň 14 dní předem.  

 
Tábor 

Věřím, že termín tábora (ohlašovaný na webových stránkách i prostřednictvím vedení na schůzkách) 
jste již zaznamenali. Letos se nám podařilo vyjednat báječné tábořiště nedaleko Sušice (jak my rádi 
říkáme v podhůří Šumavy). Vyrazíme od neděle 4.8. do soboty 17.8.2024. Měli jsme původně začínat až 
v pondělí, podařila se ale usmlouvat neděle. 

Na závěr tábora prosíme tatínky o pomoc s bouráním tábora. Jsme poslední turnus a musíme pomoci 
s balením. I díky tomu zůstane nejspíš cena tábora stejně nízká jako loňský rok. Za to jsme moc rádi. 
Věříme, že stejně jako v minulých letech se najdou mezi Vámi tací, kteří nám rádi pomohou. Děkujeme, 
detailnější informace se dozvíte na setkání s rodiči v dubnu. 
 

Brigády 
Klubovnu a okolí využíváme celoročně, dostává se jí však poměrně málo potřebné péče, aby tak mohl 

areál sloužit i nadále. V rámci střediska jsme tedy naplánovali brigádu zaměřenou na opravy a vylepšení 
na naší klubovně. Chceme zapojit také starší členy oddílu, jako tomu bylo pravidlem od devadesátých let. 
Také počítáme i s podporou Vás, rodičů. Angažovat se bude i dívčí oddíl. 

Termín brigády bude v polovině května, nebo začátkem června. Datum ještě ladíme tak, aby 
vyhovoval co nejvíce činovníkům z celého střediska. Detaily přineseme opět na setkání s rodiči, nebo 
bratr Josef Somr – Starosta zašle speciální informační email. 

 
Informační emaily 

Každému rodiči (který nám sdělil email) by měly chodit informace, že byla přidána aktualita nebo 
akce na našich webových stránkách slunecnizare.skauting.cz. Touto cestou (emailem) se k Vám měl 
dostat i tento oběžník. Pokud se tak neděje, dejte nám vědět a pokusíme se to napravit. 
 

Příprava členů 
Blížíme se k závěru a dovolím si tak poukázat ještě na jeden nešvar. V poslední době se setkáváme 

s tím, že kluci nejsou dobře vybaveni na schůzky (oddílové či družinové). Základní výzbroj přitom tvoří 
jen sedm věcí: tužka, zápisník, uzlovačka, stezka, KPZ, legitimace a šifrovací pomůcky. 

Pokud člen na schůzku tyto potřeby nemá, může se často jen obtížně zapojit do nachystaných aktivit. 
Dohlédněte prosím na jejich dobrou přípravu věcí a včasný příchod (alespoň 5 minut před začátkem). 
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Jak vidíte, oběžník byl plný proseb na Vás, rodiče. Je to prostě fakt. Bez Vaší podpory některé věci sami 

nezvládneme. Snažíme se věnovat oddílu a činnosti maximum možného času. Krom samotného času na 
akcích a schůzkách jsou to hodiny příprav, neustálého vzdělávání v rámci Junáka (například tento měsíc 
jsme absolvovali doškolovací kurz zdravotníka zotavovacích akcí), ale i materiální zajištění fungování 
oddílů, zařizování různých nákupů, oprav a jiných nedostatků. Také pracujeme na přípravách programu 
poměrně vzdáleného. Od února třeba chystáme program letního tábora a domlouváme všemožná 
zapůjčení potřebných nemovitostí. Vím, že je to činnost mnohdy neviditelná, proto jsem se jí dovolil 
konkrétněji pojmenovat. 

Víme, že si tohoto vážíte a že těší i Vás, že Váš syn může vyrůstat ve skautském oddíle. Děkujeme Vám 
za tuto důvěru a přízeň a věřte, že se snažíme Vás a Vaše děti nezklamat. 

Pokud máte jakýkoli postřeh, či prosbu, neváhejte se na nás obrátit. Tak či tak se těšíme na viděnou 

v dubnu. ¬ 
 

Jménem oddílové rady s pozdravem,  
Dušan Kunc - Duch 

 (vůdce oddílu) 
 


